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Intenzifikace vlakové dopravy 
na trati č.171, Praha – Beroun



„Ticho u podzimní Berounky“
Lékaři říkají, že „Ticho léčí“. Není důvod tomuto tvrzení nevěřit. Člověk
nevnímá stejně hlasitě stejně intenzivní podněty při různých frekvencích. Toto
naše vnímání se navíc mění při různých hlasitostech. Účinek hluku je subjek-
tivní (obtěžující, rušící soustředění a psychickou pohodu), ale může být
i objektivní, a to ve chvíli, kdy nastává měřitelné poškození sluchu. Udělejme
si jen malý výlet do světa měření hluku a jeho účinků na lidské tělo.

Pro měření intenzity hluku se používá nejčastěji jednotka decibel (dB) Jedná
se o fyzikálně bezrozměrnou míru, obdobně jako třeba procento, ovšem na
rozdíl od něj je decibel logaritmická jednotka. Lidské tělo totiž vnímá podněty
logaritmicky jejich intenzitě (i velké změny velkých podnětů způsobují jen
malé změny vjemů či počitků). Znamená to tedy, že si velkých změn hladiny
hluku všímáme postupně. Pro měření intenzity hluku byl vyvinut přístroj
zvaný zvukoměr. Je to přístroj, který měří přesným mikrofonem akustický tlak,
převádí jej na střídavé napětí, které je možné již sledovat elektronickými pří-
stroji a vyčíslit na stupnici. Pro názornost několik příkladů:
è Práh slyšitelnosti je 0 dB
è Tichý pokoj, šepot, velmi tichý byt či velmi tichá ulice odpovídá asi 33 dB
è Tikot hodin, tlumený hovor, šum v bytě, tikot budíku odpovídá asi 35 dB
è Šepot z 10 cm, klid, tichá pracovna, obracení stránek novin odpovídá asi

50 dB
è Šelest listí, běžný hovor odpovídá asi 60 dB
è Kytara z 40 cm, mírný hluk, hlučná ulice, běžný poslech televize odpo-

vídá asi 70 dB
è Silný provoz, hlasitá reprodukovaná hudba, vysavač v blízkosti odpovídá

asi 80 dB
è Saxofon z 40 cm, silný hluk, jedoucí vlak odpovídá asi 92 dB
è Práh nepříjemnosti, sbíječka, přádelna, maximální hluk motoru je asi 102 dB
è Vzlet tryskového letadla odpovídá asi 116 dB
è Výbuch dělostřeleckého granátu, práh bolestivosti odpovídá asi 132 dB

Při pročtení uvedených příkladů Vás možná napadne, že projíždějící vlak má
svým hlukem blízko k zapnutému hlučnému vysavači. V případě náklad-
ního vlaku si lze představit zkoušku menší hudební skupiny (kytary, bicí
a někdy i zpěv). Lze si tedy snadno představit o jaké hlukové zatížení se
jedná v případě neodhlučněné vlakové trati, kde intenzita dopravy stoupá.

Příznaky poškození sluchu působením nadměrného hluku jsou známé:
è Nedoslýchavost (převodní, percepční - nitroušní)
è Šelest ušní (tinnitus)
è Závratě
è Další jako např. bolest, teploty, ušní výtok, svědění, poruchy soustředění

a další

Odpověď na otázku, proč se tolik obyvatel rušných velkoměst vydává
o víkendu hledat klid na svých chatách či chalupách, je tedy zřejmá. Takto
kdysi vznikly i Všenory. Místo odpočinku a relaxace majetných Pražanů, kteří
si ve Všenorech, v blízkosti řeky Berounky, stejně jako v Dobřichovicích či Čer-
nošicích, postavili svá letní sídla, kde trávili klidné chvíle odpočinku. Klid
a okolní příroda měly v té době na jejich zdraví blahodárné účinky. V 19. století
navíc toto území propojila s blízkou Prahou železnice a atraktivita zdejšího
kraje tak opět vzrostla pro jeho snadnou dostupnost. 

Potřeba cestovat a překonávat velké vzdálenosti v 21. století stále roste. Měli
bychom se ale zamyslet nad způsobem intenzifikace této dopravy. Jestliže
dnes v sousedním Rakousku staví dálnice tak, že je zahlubují do tunelů vedou-
cích pod obcemi, či se nově stavěné dálnice v krajině ztrácí pod zem, aby neza-
bíraly ornou půdu a neobtěžovaly svým hlukem okolí, bude přeci holý nesmysl
vymýšlet železniční koridor se všemi těmi rychlovlaky a nákladní dopravou
v místě, kde kdysi vedla regionální trať, která se klikatila obcemi přilehlými
k řece Berounce. Nebude nakonec lepší citlivě zrekonstruovat regionální trať
č. 171 tak, aby odpovídala standardu 21. století a přitom nerušila malebný ráz
krajiny v okolí Berounky? Řešení dálkové železniční dopravy by mohlo být přeci
řešeno podobně, jako v sousedních státech, výstavbou rychlostních tratí. Ty
umožňují nasazení vlakových souprav jedoucích nepoměrně vyšší rychlostí
díky technologiím, které už byly pro tyto trati navrženy. Václav Götz

ÚVODNÍ ZAMYŠLENÍ SLOVO STAROSTY

Je to zhruba již sedm let, co jsme na jedné straně zahajovali
jednání s vedením města Mníšek pod Brdy o možnostech
společného postupu ohledně případného napojení na praž-
ský vodovod a zároveň na straně druhé s dopravním odbo-
rem KÚ Středočeského kraje o opravě krajské komunikace
vedoucí naší obcí podél trati. Vodovodní přivaděč se sice
začal stavět již v loňském roce, ale v naší obci se negativa
stavební činnosti začala projevovat až v posledních měsí-
cích. A aby toho na nás nebylo málo, přišla v srpnu krajská
Správa a údržba silnic se zahájením již dlouho avizované

„Rekonstrukce silnice III. třídy 11511“, ke které naše obec zajis-
tila původní projekt i se stavebním povolením již v roce
2009. Obě akce se nám teď jako naschvál termínově doko-
nale sešly a různých dopravních omezení si opravdu uží-
váme v nebývalé míře. Věřme, že výsledný efekt obou
zmiňovaných akcí nám to všem dlouhodobě vynahradí. Pro
úplnost uvádím, že „Projekt zásobování mníšeckého regionu
pitnou vodou“ by měl být stavebně ukončen ještě teď
v měsíci září a následně by měl být zahájen zkušební provoz.
Naproti tomu na ukončení rekonstrukce krajské silnice si
ještě budeme muset počkat, protože se nám stavební práce
určitě protáhnou až do podzimních měsíců. K této situaci
bych chtěl ještě uvést, že nás mrzí skutečnost, že na objízdné
trase musí řidiči překonávat výtluky a výmoly, které jsme
nestačili předem opravit. Avízo o uzavírce přišlo velmi náhle
a i z toho důvodu s námi objízdnou trasu před jejím zavede-
ním nikdo nekonzultoval. Dodatečně se nám opravy prová-
dět již nechce a to proto, aby nedocházelo v obci k ještě
dalším dopravním komplikacím.

„Oprava vodního zdroje po povodních 2013“, která v podstatě
spočívá ve vybudování protipovodňového zemního valu okolo
dosavadního obecního vodního zdroje (vrtu) a v instalaci tele-
metrického zařízení, je v současné době těsně před dokonče-
ním. K předání bude připravena ve třetím zářijovém týdnu.

Od 25.8. v rámci programu „Kompostování bioodpadu ve Vše-
norech“ rozváží pan Černý po večerech nádoby určené pro
pravidelný svoz bioodpadu (hnědé popelnice o obsahu 240
litrů). Poměrně značné množství našich občanů, kteří si tyto
nádoby objednali, bohužel mnozí nebyli doma k zastižení.
Proto potrvá rozvoz nádob poněkud déle, nežli jsme
původně počítali. Po skončení rozvozu tohoto druhu nádob
budou podobným způsobem přiděleny zájemcům i kom-
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„Obě akce se nám teď
jako naschvál termínově
dokonale sešly.“



postéry o obsahu
900 litrů. Vzhledem
k tomu, že nákup
obou zmíněných ko-
modit je spolufinan-
cován z fondu OPŽP (Operační program životního prostředí),
nemůže obec jednotlivým občanům nádoby a kompostéry jed-
noduše přidělit, ale oficiálně jen bezplatně „smluvně zapůjčit“
a to na pětileté období. Teprve po uplynutí pěti let se stanou
majetkem každého z nich. Svoz bioodpadu bude provádět
firma KOMWAG ve čtrnáctidenním cyklu a to počínaje od
středy 9. 9. 2015 v odpoledních hodinách. V závislosti na vege-
tačním období ukončí firma pravidelný svozový cyklus nejpoz-
ději 2. 12. 2015 a opět jej zahájí až v druhé polovině dubna
2016. Svoz je zatím bezplatný a přejeme si, aby tomu tak bylo
i v příštím roce.

Zatím jsem se věnoval akcím, které v obci probíhají, a tak jsem
rád, že se mohu zmínit i o akcích již ukončených, konkrétně
o „Zateplení budovy č. 371“, která již od začátku července září
novotou (viz přiložené foto). Za zmínku stojí i dokončená cen-
trální šatna v budově I. stupně ZŠ vč. odizolování jejích základů
a úpravy přilehlé venkovní plochy. Doufám, že tuto úpravu
v novém školním roce ocení nejen pedagogové, ale zejména žáci
i jejich rodiče. Obec v tomto případě investovala cca 750 tis. Kč.

Dne 27. 7. 2015 projednalo Zastupitelstvo Středočeského kraje
žádosti jednotlivých obcí a měst o poskytnutí dotací z rozpočtu
Středočeských fondů, kam jsme podali žádosti o podporu pro-
jektu na výstavbu dalších částí kanalizace a vodovodu, pod-
poru projektu na opravu místních komunikací a podporu
projektu na opravu kaple sv. Jana Křtitele. Ke všem uvedeným
žádostem jsme obdrželi vyrozumění, že na ně nestačil vyčle-
něný objem peněžních prostředků, ale že o nich ještě bude
znovu jednáno v rámci předpokládaného navýšení alokace
určených finančních fondů a že o konečném výsledku budeme
vyrozuměni nejpozději do 30. 10. 2015. Tak uvidíme…

Ing. Zdeněk Seidler, starosta obce
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Foto: Ing. Václav Götz

uzavírka sil. III třídy
č.11511 ul. U Silnice,

Všenory
právě probíhá rekonstrukce 

komunikace a oprava povrchu
vozovky

Aktuálně od 24. 08 .2015 07:00
do 15. 12 .2015 20:00

OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE

Výročí upálení Mistra J. Husa
Začátkem července jsme si připomněli 600. výročí upálení Mistra
Jana Husa. Starostka obce Lety Barbora Tesařová a starosta obce
Všenory Zdeněk Seidler v tomto případě využili příležitosti připojit
se k dobřichovickému klubovému cyklistickému výletu a vypravili
se tak přímo do Kostnice, kde 6.7. navštívili místní muzeum zvané
Husův dům, v němž prý byl Jan Hus při svém pobytu v Kostnici
nějaký čas ubytován. Poté uctili jeho památku na místě jeho upá-
lení, které tehdy leželo za hradbami středověké Kostnice a kde dnes
stojí Husův kámen (památník). jk



Regionální příměstská
doprava ve Všenorech

Trať 171 o délce 43 km je označení pro příměstskou část trati 170
mezi stanicemi Praha hlavní nádraží a Beroun. Trať je v celé své délce
dvoukolejná a elektrifikovaná a je součástí celostátní dráhy. Provoz
pravidelných osobních vlaků na trati je plně integrován do systému
Esko pod označením S7 a do Pražské integrované dopravy (PID).

Historicky má trať dvě části. Úsek z oblasti dnešního nádraží Praha-
Smíchov do Berouna byl vybudován společností Česká západní
dráha a provoz na něm byl zahájen roku 1862; koncové nádraží ve
městě Smíchov neslo název Praha a bylo označováno jako Západní
nádraží či nádraží Západní dráhy. Úsek ze Smíchova na nádraží
císaře Františka Josefa vybudovala v roce 1872 Dráha císaře Fran-
tiška Josefa.

Trať je prakticky v celé své délce vedena podél řek, mezi Prahou-
Smíchovem a Radotínem po levém břehu řeky Vltavy, od soutoku
Berounky s Vltavou resp. od Radotína až do Berouna pak podél řeky
Berounky. Až do zastávky Černošice-Mokropsy trať vede po jejím
levém břehu, mezi zastávkami Černošice-Mokropsy a Všenory pře-
konává trať řeku Berounku a odtud je vedena až do Berouna po
jejím pravém břehu. Trať tak fakticky kopíruje směr a tvar říčního
koryta.

Interval příměstských vlaků na trati je cca 30 minut (cca od 4 hod.
do 23 hod, poslední vlaky jedou okolo půlnoci), v úseku Řevnice –

SVČ VŠENORY

Nabídka kroužků SVČ 
v obci VŠENORY 2015/16
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Deskové hry Petr Koubek dle dohody 400
první infor. schůzka 
16. 9. 2015 
od 16 hod. v tělocvičně 
ZŠ Všenory

Doučování Kristýna Bímová dle dohody 2000
matematiky ateliér SVČ Všenory

Dramatický Petr Koubek, ST 16–18 hod. 600
Kroužek 1,2 Věra Koubková tělocvična ZŠ Všenory 

první schůzka 16. 9. 2015

Francouzština 1 Hana Brožová ÚT od 15 hod. a dle dohody 4000
Francouzština 2 ateliér SVČ Všenory

první schůzka 22. 9. 2015

Housle Dana Klásková bude upřesněno 1500

Jóga pro Anna Pikardová PO 13–15 hod. 500
mladší děti nebo dle dohody

(první schůzka 21. 9. 2015)

Keramika pro Hana Hrušková PO 13.45–15.15 hod. 1200
mladší a starší děti 15.15–16.45 hod. (mladší)

ÚT  14.30–16 hod. 1500
keramická dílna (starší)
ZŠ Všenory

Klavír Lokajíčková PO 13.30–18 hod. 2300
ZŠ Všenory

Kytara Anna Pikardová Út a Čt dle dohody 1200
(první informativní schůzka 
15. 9. 2015 od 14 hod.)
ZŠ Všenory 

Pěvecký kroužekJiří Polívka ST 13–14 hod. 1500
(první schůzka 16. 9. 2015
(v případě velkého zájmu
bude vytvořena druhá
skupina od 14–15 hod.)
ZŠ Všenory

Sportovní hry Martin Orlík PÁ 14.30–16 hod. 1000
(pro 1.–4. ročník) (první schůzka 18. 9. 2015)

tělocvična ZŠ Všenory

Taneční kroužek Jana Havlíková PO nebo ÚT 14–15 hod. 1000
(první schůzka 5. nebo 6. října)
tělocvična ZŠ Všenory

Tradiční Koldínská Lucie dle dohody v rámci
ruční práce od říjn, MŠ Všenory docházky 

Jóga pro ženy Anna Pikardová ÚT 18.30–20 hod. 1300
tělocvična ZŠ Všenory

Název Jméno Den, čas a místo Cena Kč
kroužku lektora konání kroužku pololetí



Praha hlavní nádraží díky posilovým vlakům ještě nižší (cca 15 min.). Po
trati jsou také vedeny rychlíky a expresy, které však zastavují pouze
v Praze na hlavním nádraží a Smíchově a pak v Berouně a pokračují po

trati 170 dále do Plzně, případně dále do Domažlic, Klatov
či Chebu, případně po tratích 200 a 190 do Českých Budě-
jovic.

Na trati je možné ještě dnes spatřit původní zastávky
z období budování této trati v 19. století. Dnes už jen v Čer-
nošicích, ve Všenorech a v Srbsku. V současné chvíli dochází
k modernizaci tratě a hrozí, že tyto unikátní stavby budou
nadobro zničeny jednak necitlivými přístavbami a jednak
náhradou za nové moderní vlakové zastávky. Nestálo by za
to se trochu zamyslet nad citlivou rekonstrukcí těchto his-
torických objektů a jejich možného využití v příměstské
dopravě jako kavárny, výstavního prostoru, informačního
centra, půjčovny kol či obchodu? V sousedních Černošicích
o takovémto využití již reálně jednají.

REGIONÁLNÍ DOPRAVA
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Řešení vysokorychlostní tratě
z Prahy do Berouna a dále na Plzeň,

Cheb a Norimberk je zatím 
jen na papíře.

Vysokorychlostní železniční trať Praha – Beroun je plánována jako sou-
část mezinárodního železničního tahu E40, jehož průchod Českou
republikou se označuje jako III. tranzitní železniční koridor. Z celkové
délky asi 28 km by mělo vést 24,7 kilometrů dlouhým tunelem, který
investor nazývá tunel Barrandov. Je navrhována pro maximální rych-
lost 300 km/h (zvažovalo se i 200 nebo 230 km/h), jako zárodek první
vysokorychlostní tratě v Česku, zpočátku bude však využívána jen pro
rychlost do 160 km/h. Jízdní doba se uvádí 18 nebo 11 minut. Zahá-
jení výstavby bylo plánováno na březen 2010 a zprovoznění na leden
2018, po úpravě harmonogramu na 2013, resp. 2020, ale do konce
roku 2010 stavba ještě nezískala územní rozhodnutí. Tato vysokory-
chlostní železniční trať by měla převzít dálkovou dopravu z nynější
tratě 171, oproti níž je asi o 10 kilometrů kratší, původní trať sleduje
zákruty Berounky a v některých úsecích je maximální traťová rychlost
80 km/h. Trať 171 by tak měla sloužit i nadále pro regionální dopravu,
pro přepravu nebezpečných nákladů a jako záložní trať v době údržby
a oprav tunelu.

Navzdory tomu vzniká v této chvíli varianta opustit myšlenku vyso-
korychlostní tratě Praha – Beroun a zmodernizovat stávající regionální
trať kolem Berounky tak, aby po ní mohly projíždět vlaky v desetimi-
nutových intervalech, přičemž již v roce 2010 dosáhla intenzita vlaků
během 24 hodin čísla 151 vlaků přes den a 38 vlaků přes noc. Po uva-
žované modernizaci této regionální tratě v roce 2020 má dojít k navý-
šení intenzity na předpokládaných 230 vlaků přes den a 50 vlaků
v noci, a to až v desetiminutových intervalech. Zároveň má dojít ke
zvýšení rychlosti až na 120 km/h. Dovedete si představit, o jak velké
hlukové zatížení přilehlých obcí kolem řeky Berounky se jedná? VG

Zdroj: Elektronická encyklopedie wikipedie a jednání odboru EIA na MŽP pod číslem MZP384,
ohledně chystaného záměru „Optimalizace trati Černošice (včetně) – Beroun (mimo)“
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VŠENORSKÁ KNIHOVNA

V pondělí 6. 7. 2015 jsme se sešli
u sochy Jana Husa od ak. sochaře
Čeňka Vosmíka, která stojí v kdysi
krásném parku Teyrovských od
6.7.1927, kdy byla socha slavnostně
odhalena. A právě k nohám Jana
Husa jsme položili věnec za přítom-
nosti P. Mgr. Ing. Roberta Hanačíka 
z Římskokatolické farnosti Řevnice,
P. Petra Špirka ze Sboru Českoslo-
venské církve evangelické Radotín
a P. Davida Hrona z Církve českoslo-
venské husitské. Za vedení obce Vše-
nory byl přítomen Ing. Petr Samek.

Po vyslechnutí slavnostních projevů
následovalo pár slov o historii Pod-
půrného spolku Hus a k citátům
v parku Teyrovských. Dvě členky kul-
turní komise, která akci zorganizo-
vala, měly na sobě repliku šerpy
spolku s jeho znakem. Další věnec byl

Vzpomínkový večer k výročí Jana Husa 16.6.2015

Setkání zahájila paní farářka Emanuela Blažková z Pražské diecéze Církve
československé husitské. Jan Hus (podpůrné spolky Jan Hus) bylo téma
Pavla Buchteleho ze Státního archivu okres Praha – západ
v Dobřichovicích, který nejen zajímavě hovořil, ale
přispěl i k výstavě kulturní komise o Janu Husovi
tím, že během večera vystavil zajímavé
dokumenty z archivu. Výstava pak byla
několik týdnů k vidění ve vstupní hale
budovy obecního úřadu. Drahomíra Hod-
ková z kulturní komise Všenory přečetla
text o slavnosti odhalení Husova pomníku
v Horních Mokropsích 5. – 6. 7. 1927

položen u pomníku obětem válek u budovy staré školy.Účastníci si
mohli vyslechnout něco z historie dvou významných obecních budov,
rekonstruovaného Obecního domu a staré školy. Po položení třetího
věnce u kostela sv. Václava se sestoupilo na náves ke kapličce sv. Jana
Nepomuckého, kde bylo zakončení vzpomínkové akce. Někteří si ještě
poseděli a popovídali v nedaleké cidrerii. 

Na rozdíl od 6. 7. 1927 se nás sešlo místo tehdejšího tisíce zúčastněných
kolem třiceti. Bylo velké horko a doba dovolených. Škoda. 

Slavnost byla krásná a důstojná. Jsme rádi, že jsme tímto vyjádřili úctu
těm, kteří si to zaslouží.

Před 83 lety od sochy Jana Husa promluvili k účastníkům tehdejší slav-
nosti pořádané Podpůrným spolkem Hus v Horních Mokropsích
a Ing. Teyrovským učitel Růžička, který se dovolával Husova posledního
poselství k Čechům, aby „…dobrých násilím utiskovati nedali
a pravdy každému přáli“ a Ing. Teyrovský, který v závěru své srdečné
řeči zacitoval odkaz Riegrův: „Svůj národ prosím, aby nezmalomysl-
něl v dobách těžkých a nezpychl v dobách radostných…“

Co je nového ve Všenorské knihovně a kulturní komisi
Všimli jste si krásných věnců u pomníku
Jana Husa a u pomníku obětem válek ?
Nápisy na stuhách věnců byly pečlivě vybrány Ing. Šmilaue-
rem z kulturní komise, který věnce věnoval: 

Nápisy:
U pomníku obětem válek:
Nebyla marná oběť Vaše, vděčně jí vzpomínáme

V upomínku 600 let + M.J. Husa
Občané Všenor, 6.7.2015

U sochy Jana Husa:
Co jsi, cos byl, co budeš, vždy uvažuj
Z listu M.J.Husa panu Jindřichovi ze žaláře dne
13.6.1415

U kostela sv. Václava byl položen věnec s nápisem:
Svatý Václave, vévodo České země, oroduj za nás 

Oznak Podpůrného spolku Hus v Horních Mokropsích

Foto Drahomíra Hodková
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z Lidových novin z roku 1927. Vladislav Veselý rovněž z kulturní komise
Všenory celý večer znamenitě moderoval a přednesl příspěvek o Jana
Husovi a T. G. Masarykovi. Kaplička sv. Jana Nepomuckého bylo téma
poutavého vyprávění Anny Hojerové z kulturní komise Všenory. Násle-
dovalo představení známkového aršíku „Cesta ke státnosti ze světové
války 1915“, autora Jana Mageta, rovněž z kulturní komise Všenory.
Jeden z ústředních motivů je odhalení pomníku Jana Husa od
L. Šalouna na Staroměstském náměstí. 

Střípky z historie všenorského fotbalu

Výstava při příležitosti 80. výročí založení Všenorského SK ve
vstupní hale budovy Obecního úřadu ve Všenorech

Fotbalový klub ve Všenorech byl založen v roce 1935 pod názvem Vše-
norský SK. Prvním předsedou se stal František Dohnal. Vedl si velice
dobře. Zakládajícími členy fotbalového klubu byli: František Dohnal,
Jaroslav Šubr, Karel Rott, Jan Hnizdil, Jan Stejskal, Jiří Kovařík, a další.
Klub získal od pana Kasalického pozemek v„Náklích“ při řece Berounce,
na kterém zbudoval sportovní hřiště. Klubovou místnost měl v hostinci
blízko všenorského zámku, U Bolartky. Hostinci tak říkali podle hos-
tinské, legendární postavy, která byla známa svou veselou povahou.
Hráči se převlékali v malém sálku proti hostinci. Odtud to nebylo na
hřiště daleko, přes trať u Sušárny na hřiště, v blízkosti neregulované
Berounky. Hřiště bývalo jednou za rok poničeno velkou vodou. 

Tehdejší mužstvo většinou tvořili domácí hráči. Pod dobrým vedením
několika obětavých funkcionářů byli dobře sehraní. Často porazili,
hlavně v pohárových zápasech, mnohé čelné kluby, i z vyšších soutěží.
Barva dresů byla modrobílá…..“ 

Zajíma-li Vás více z historie všenorského fotbalu, můžete si pro-
hlédnout výstavu, kde jsou kromě textové části k vidění četné
fotografie. Můžete se dozvědět více o atletickém fotbalovém klubu
AFK Horní Mokropsy, Všenorském SK, spojení AFK Horní Mokropsy
a Všenorského SK, dále o výstavbě nového hřiště - 1949, Tatranu Vše-
nory, Všenorském SK - Všenorském sportovním klubu oslavě 50. výročí
otevření hřiště kopané ve Všenorech, přečíst si některé tiskové zprávy,
a tím se dostanete až do současnosti.

Výstavu připravila Všenorská knihovna a Informační centrum Berounka
s kulturní komisí a potrvá do 30. 9. 2015. 

Nové regionální publikace ve Všenorské knihovně

Album fotografií z výstavby kanalizace ve Všenorech z roku 1999 

Dolní Mokropsy: Historicko-topografický atlas. Druhé, zmenšené
vydání, opravené a doplněné společnou redakcí Daniela/Daniel Vojtí-
šek a Vladimír Dostál, 2015

Historicko-topografický atlas Dolních Mokropes. Z obsahu: stabilní
katastr. Správní poměry Dolních Mokropes a Černošic v XIX. a XX. sto-
letí. Villegiatura Dolních Mokropes a Horních Černošic: od zemědělské
obce k rekreačnímu a rezidenčnímu satelitu hlavního města. Připo-
mínka období, kdy Dolní Mokropsy patřily zbraslavskému klášteru. 500
let stará lípa s křížem na Vráži. Dolnomokropecký sport. Počátky samo-
statného školství v obci Dolní Mokropsy. Zánik úředního zeměpisného
jména "Mokropsy". Katastry, sčítání lidu a další statistika. Říční lázně,

Do Všenor zamířily čtyři skautské medaile jako uznání Anně
Hojerové a Jaroslavovi Kramlovi za přínos skautské činnosti

26. srpna 2015 se sešli všenorští starší skauti a skautky v hojném počtu
u slavnostně vyzdobeného stolu, aby popřáli k 80. narozeninám bratrovi
Jaroslavu Kramlovi, přezdívkou Robinovi. Bratr Petr Novák ze Řevnic, před-
seda Okresní rady Junáka Praha – západ, mu předal dvě medaile. Od Krajské
rady junáka středočeského kraje převzal Medaili modrých řek II. stupeň jako
výraz úcty a projev díků za obětavou práci v Junáku a rozvoj skautského
hnutí ve Středočeském kraji. Od Okresní rady Junáka převzal Madaili díků
jako výraz ocenění obětavé a aktivní služby skautskému hnutí. Bratr Robin
byl dlouholetým předsedou Střediskové rady Junáka ve Všenorech (vedou-
cím Střediska Všenory) a členem Okresní rady Junáka Praha-západ.

Obě medaile obdržela rovněž sestra Anna Hojerová, přezdívkou Akela,
která se skautingu věnuje rovněž celý život. Pracovala kromě vedoucí dív-
čího oddílu jako předsedkyně Okresní rady Junáka Praha - západ. V letech
1994-2006 byla předsedkyní Okresní rady Junáka Prahy - západ a zároveň
zástupkyní předsedy Krajské rady Junáka Středočeského kraje. 

Otevírací hodiny Všenorské knihovny
Středa 14.00 – 20.00 Tel.: 607 263 700
Každá sudá sobota 9.00 – 12.00 knihovna@vsenory.cz

nedílná součást rekreační oblasti. Seznam domů. Prameny a literatura.
Mapová část. Müllerova mapa Čech z r. 1720. Vojenské mapování 60. - 80.
léta XVIII. století. Stabilní katastr Dolních Mokropes 1840. II. vojenské
mapování (Františkovo) 1842-1852. Synchronizované srovnání se součas-
nou situací. III. vojenské mapování (Františsko-Josefské) 70.-80. léta XIX.
století.Vojenské mapování 1953-1957 systém S-1952. Podrobné mapo-
vání 1957-1972 systém S-1952. Mapy čs. armády 1992. Povodeň v roce
2002. Obrazová část: Původní jednokolejný železniční most poničený
povodní r.1872, řada pohlednic s označením místních názvů, názvů vil
atd. Přídavek: Nejstarší zmínka o Mokropsech 1088 - zakládající listina
vyšehradské kapituly u sv. Petra a Pavla, vydaná králem Vratislavem II.
roku 1088. Další listiny o vlastnictví Mokropes. Zápis o historicky prvním
zásahu Sboru dobrovolných hasičů D. Mokropsy 1903, stavební deník,
stavební plány, různá panoramata Dolních Mokropes.

Středočeským krajem / Petr Zora;
úvod a texty k vyobrazením napsal Otakar Mohyla 

Celé texty výše uvedených dokumentů je možné vyhledat pomocí
odkazu v záznamu jednotlivého dokumentu v online katalogu: 
http://katalog.vsenory.cz/Opac2/index.php

ZA Všenorskou knihovnu a Informační centrum Berounka
a členy kulturní komise A.Sahánková
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Do Všenor jezdím od svých..., vlastně od narození. Děda s babičkou
zde postavili chatu, založili zahrádku s ovocnými stromy, růže, rybízy,
skalky .... O tom vlastně nechci nyní psát, ale vzpomněla jsem si, že
pokud jsme nejeli vlakem, ale starou Pragou Kabrioletem a sjížděli
jsme kopec Všenorák (to je ten kopec z Jiloviště do Všenor), vždycky
jsme potkali nějakého blázna co jel, jako o život. Moje babička to
komentovala slovy „Jen ať spěchá, toho potkáme ještě dole v nějakým
pangejtě, nebo opřenýho o strom“.

Vidíte a nic se nezměnilo, je to furt stejné, já mám z této cesty respekt
za světla, natož za tmy, opravená nebo rozkopaná. Hodně lidi vůbec
netuší co na ně může vyběhnout zleva nebo zprava. Možná jim je to
jedno, dokud něco nesrazí.

O to větší pozor si dávám po zážitku z minulého měsíce, jedouc ze
Všenor na Jiloviště. To zrovna na této cestě, jak všichni dobře víme,
pokládali zbytek vodovodního potrubí. Na cestě se nacházela dvě
výborně ohraničená místa zábradlím. Někteří řidiči zde vůbec netušili,
kdo má dát přednost v jízdě (mám-li ve své jízdní dráze překážku
dávám přednost). Mě vytlačilo jedno úžasně černé BMW málem do
lesa. Naštěstí se mu to nepovedlo, ale ... ???

Poprosila jsem pana starostu, ať „firma“ co tam tak hezky „rychle pra-
cuje“, dá značku jasně řikajicí, kdo dává přednost. Tak se kouknu, jestli
to tam dali, nemyslím potrubí, to už tam dávají hodně dlouho, ale tu
značku. 

Tak buďme ve střehu, jezdíme jako blázni. Lucie Pascu

BUĎME VE STŘEHUBlahopřát přišli mezi jinými i skauti ze Zbraslavi (Eliška a Karel Paškovi),
z Černošic bratr Paul. Za Skautský přístav DUB Všenory se za současné
skauty zúčastnila sestra Zuzana Bacíková. Jak název napovídá, ve Všeno-
rech máme skauty, kteří jezdí na lodích a na vodě jsou jako doma. Kromě
současných funkcionářů přišli blahopřát i bývalí oddíloví vedoucí Stře-
diska Všenory.

Na setkání se příjemně povídalo, samozřejmě se hodně vzpomínalo na
nezapomenutelné zážitky u táborových ohňů, při bojových hrách, při
skautských setkání a při jiných činnostech. 

Vzpomínalo se na bratra Miloše Hojera, který stál u zrodu mokropeské
skautské organizace v roce 1943 jako její člen a obětavě se věnoval
skautské činnosti až do své předčasné smrti v roce 1994.

Setkání bylo velmi srdečné a všichni se dohodli, že se opět sejdou při
promítání starých filmů. -sa-

Medaile modrých řek II. stupeň

Insignii tvoří jednostranná medaile z červeného kovu u 1. stupně,
z bílého kovu u 2. stupně. Na lícové straně je uprostřed junácká lilie pod-
ložena trojlístkem, pod ní symbolické dvě vlnky znázorňující řeky a nápis
„Středočeský kraj“. Okolo pak dvanáct lipových lístků, znázorňujících 12
okresů v kraji.

Medaile díků

Insignii medaile díků tvoří jednostranná kruhová
medaile z červeného kovu. Je zde umístěna sekyra
práce zatnutá ve špalku dřeva, v pozadí jsou v půl-
kruhu umístěny letokruhy, v levé části je umístěna
skautská lilie a nápis „Sloužím“. 

Poděkování
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Vpravo za branou našeho hornomokropeského kostela
nepřehlédneme prostou empírovou stavbičku hrobky
rodu Kristenů, která vznikla koncem třicátých let 
19. století. Rod vlastnil Všenory a Černolice v letech 
1790 – 1837. 

Na štítu hrobky se zachoval cenný nápis. Je zajímavý tím,
že je v češtině, což v té době nebylo vůbec samozřej-
mostí, a dokumentuje i autorovo svérázné nakládání
s pravopisem. Budiž mu ale odpuštěno, učení obrozenci
by ho jistě i za snahu pochválili.

Vladislav Veselý

O nápisu 
starobylém

Vzpomínka 
na sladký život 
ve Všenorech

Těšíme se na Vaše zapomenuté fotografie Všenor!

Život ve Všenorech tak mohl být pro mnoho oby-
vatel "sladký" díky cukrárně, kterou provozoval
dědeček paní Pokorné, jak vidno na starých čer-
nobílých fotografiích. Paní Pokorná také zmiňuje
plovárnu u řeky, kam dědeček dovážel zmrzlinu
vlastní výroby. Na plovárnu ve Všenorech řada lidí
vzpomíná. Pokud by se někomu podařilo objevit
fotografii této plovárny, rádi ji otiskneme.

Nám se zatím fotografii plovárny na řece
Berounce ve Všenorech nepodařilo získat. Třeba
budeme mít k otištění fotografie s plovárnou ve
Všenorech či jiného zajímavého místa ještě příle-
žitost. Staré fotografie můžete zaslat e-mailem na
adresu vaclav.gotz@gmail.cz nebo je zapůjčit k
naskenování.

Stanete se tak spolutvůrci vašeho časopisu ve
Všenorech.

Krásný příspěvek do rubriky "Všenory vzpomínají" nám
zaslala paní Hana Pokorná s následujícím doprovod-
ným textem: "Zasílám dvě fotografie, staré přibližně 
75 až 80 let. Zobrazují mého dědečka, který měl prona-
jatý obchod u Kacovských na hlavní ulici proti hotelu
Zdenka, a provozoval ho jako cukrárnu. Zmrzlinu
vlastní výroby v létě také vozil k Berounce, kde byly
upravené plovárny, zájemce svolával hrou na trubku.
Škoda, že jsem to nezažila, narodila jsem se mnohem
později. Pokud byste ve Zpravodaji fotky zveřejnili,
možná se tam nějaký pamětník pozná."
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VŠENORY AKTUÁLNÍ

Podzimní osvěžení 
ve Všenorech
Cidre je jablečné víno vyráběné řízeným kvašením jablečného moštu.
Nápoj je populární především v západní Evropě (Spojené království, Irsko,
Francie, Španělsko), v Česku byl donedávna prakticky neznámý. O jeho
původu a rozšíření se vedou dlouhodobé spory, vznik výroby cidru je
pravděpodobně spojen s oblastí dnešního Baskicka.

Výrobu Cidre najdete spolu s malou Cidrerií, která láká k ochutnání tohoto
osvěžujícího nápoje, také ve Všenorech. Cidre se tu vyrábí metodou dlou-
hého zrání (min. 6 měsíců). Alkohol v nápoji vzniká pouze kvašením cukrů
přírodně obsažených v jablkách. Jelikož každý rok je jiný, může se měnit
i obsah alkoholu a chuťová charakteristika. Fermentace moštu je nejšetr-
nější metodou zachování obsahu vitamínů, které ve zdejším cidru zůstá-
vají díky tomu, že neprochází pasterizací ani filtrací.

Cidre se zde vyrábí bez pasterizace, konzervace či sycení. Při dozrávání
přímo v lahvích vzniká pouze přírodní oxid uhličitý. Cidre obsahuje mini-
mální množství siřičitanů, které se přirozeně vyskytují v jablkách a při pro-
cesu fermentace. Proto není cidre ve zdejší výrobně sířen.

Jelikož cidre není pasterizovaný, vyžaduje odpovídající způsob uchová-
vání, a to v temném, chladném místě. V lahvích uzavřených korkovou
zátkou, vždy vleže, aby si korek neustále udržoval vlhkost a nedocházelo
k jeho proschnutí a netěsnosti. Cidre zde podávají vždy (nejen v letním
odpoledni) dobře vychlazený (7-11 °C) s nakažlivě dobrou náladou. Pro-
vozem a BYOF BARem nás ochotně provedl Jáchym Kliment.

CIDRERIE VŠENORY & BYOF BAR
Na návsi 37
252 31 Všenory, Praha-západ

Italská kuchyně 
ve Všenorech
Italská kuchyně je považována za jednu z nejlepších na světě. Těšit se
v ní můžeme na různé druhy masa a ryb, zeleninu (uvařenou na mnoho
způsobů), nádivky, zmrzliny, dezerty a samozřejmě těstoviny, kterých
najdete v italské kuchyni na 400 druhů. 

Těstoviny jsou význačné svoji kvalitou a oblibou. Přes svoji rozmanitost
jsou u nás známé především špagety, tortellini a ravioli. Vyrábí se z vody
a semolinové mouky, ale jsou i vaječné těstoviny.

Svoji výrobu italských těstovin otevřela nedávno ve Všenorech paní
Jolana Brabcová. Výrobu, ale i prodej má v pronajatém objektu, který
sousedí s místním obchodem COOP, kde je také možné její čerstvé těs-
toviny koupit.

Čerstvé těstoviny vyrábí každý den z italských surovin na italských stro-
jích ve výrobně propojené přímo s obchodem, odkud si je můžete
ihned odnést. Zásadní rozhodnutí pro konečný výsledek se dá vyjádřit
slovy: žádné experimenty! Těstoviny vyrábí paní Jolana Brabcová ze
stejných surovin, ze stejné semolinové mouky od stejných dodavatelů
a podle přesně stejných postupů jako její učitel a přítel Roberto Ascenzi.

Na období, které paní Jolana Brabcová strávila ve výrobně a obchodě
Roberta Ascenzi v Římě a volné chvíle strávené s jeho rodinou a přáteli
dodnes s láskou vzpomíná. Její těstoviny proto chutnají jako ty od
Roberta z Říma! Nechte si poradit od paní Jolany Brabcové některý
z jejích jednoduchých receptů a ochutnejte kousek pravé Itálie :-).

VITAE výroba čerstvých těstovin, dovoz italských vín 
Václava Křena 406
252 31 Všenory, Praha-západ
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ÚZEMNÍ PLÁN

Co je to územní plán

Územní plán patří mezi základní
nástroje rozvoje, které obec má.
Stanovuje především urbanistic-
kou koncepci (zejména to, kde se
může stavět a kde ne), koncepci
ochrany hodnot a podmínky pro-
storového a plošného uspořá-
dání. Základní požadavky na
nový územní plán Všenor jsou
popsány v Zadání územního
plánu, které v říjnu minulého
roku schválilo zastupitelstvo
obce. 

Proč se pořizuje nový
územní plán

Stavební zákon sice obci Všenory neukládá povinnost pořizovat nový
územní plán, avšak tento zákon ukončuje k 31.12.2020 platnost všech
původních územních plánů, vydaných před 1.1.2007 (tedy i stávajícího
územního plánu Všenor). Bez územního plánu by obec ztratila dobrý
nástroj, jak změny v území koordinovat (např. určením charakteru
zástavby, minimální výměrou parcel, stanovením způsobu využití ploch
apod.).

Obsah územního plánu 

Územní plán obsahuje textovou a grafickou část, podle obsahu se dělí na
výrok (závaznou část) a odůvodnění (vysvětlení navrženého řešení).
Územní plán je pro rozhodování v území závazný a nelze z něj udělit
výjimku (změnit lze pouze pořízením změny územního plánu nebo územ-
ního plánu nového).

Jak se územní plán pořizuje

Proces pořízení územního plánu trvá zpravidla dva roky, ale i déle. Dobu
pořízení stavební zákon nijak neomezuje. Záleží především na součin-
nosti tří klíčových osob, které se na procesu pořízení podílejí – je to:

a) určený zastupitel - zvolený člen zastupitelstva, který je zástupcem
města v komunikaci s pořizovatelem a projektantem (Mgr. Jiří Reif ) 

b) projektant - autorizovaný architekt, který územní plán zpracovává (Ing.
arch. Milan Falta, ateliér Urbaplan) 

c) pořizovatel - celý proces koordinuje a dohlíží na jeho zákonnost (MěÚ
Černošice, odbor územního plánování) 

Postup pořízení

Dosavadní kroky:

èrozhodnutí zastupitelstva o pořízení nového územního plánu ze dne
23. 2. 2010

èzadání územního plánu (to vypracoval pořizovatel, proběhla lhůta
pro podání připomínek a podnětů, schválilo jej zastupitelstvo dne
1. 10. 2014)

ènávrh územního plánu ke společnému jednání (na základě schvále-
ného zadání je nyní zpracováván projektantem)

Následující kroky:

èspolečné jednání s dotčenými
orgány (samo jednání bude neve-
řejné, návrh však bude pro veřej-
nost vystaven, bude vypsána lhůta
pro podání připomínek a stanovi-
sek)

èupravení návrhu územního plánu
k veřejnému projednání (na
základě vyhodnocení* došlých při-
pomínek a stanovisek projektant
návrh upraví)

èveřejné projednání upraveného
návrhu územního plánu (projek-
tant osobně představí upravený
návrh územního plánu veřejnosti,
bude vypsána lhůta pro podání
připomínek, stanovisek a námi-
tek)

èvyhodnocení* připomínek, stanovisek a námitek a příp. další úprava
návrhu (někdy i opakování veřejného projednání)

èvydání územního plánu (zastupitelstvo města rozhodne o námit-
kách a územní plán vydá)

(* vyhodnocení provádí pořizovatel ve spolupráci s určeným zastupite-
lem)

Jak se může zapojit veřejnost

èpodáním připomínky* k návrhu zadání územního plánu (již pro-
běhlo)

èpodáním připomínky* k návrhu územního plánu ke společnému
jednání

èpodáním připomínky* nebo námitky* k návrhu územního plánu
k veřejnému projednání 

(* připomínku může podat kdokoliv, námitku pouze vlastníci pozemků
a staveb, dotčených návrhem, oprávněný investor a zástupce veřejnosti,
připomínky i námitky se podávají u pořizovatele ve lhůtě k tomu určené -
ta je vždy oznámena veřejnou vyhláškou)

Kdy začne nový územní plán platit a co bude s tím stávají-
cím

Vydáním nového územního plánu přestane platit ten stávající. Územní
plán však není retroaktivní – tzn. neruší povolení ani rozhodnutí,
vydaná podle starého územního plánu.

Dotazy

Kdykoliv je možné obrátit se na určeného zastupitele obce Všenory
Mgr. Jiřího Reifa tel: 775 545 508 nebo na pořizovatele MěÚ Černošice,
odbor územního plánování, Riegrova 1209, Černošice. Ing. arch. Kri-
stýna Jirsová kristyna.jirsova@mestocernosice.cz. Jakékoliv dotazy
a nejasnosti rádi zodpovíme.

Za pořizovatele MěÚ Černošice, odbor územního plánování 
Ing. arch. Kristýna Jirsová 

Za obec Všenory – Mgr. Jiří Reif

POŘIZOVÁNÍ NOVÉHO ÚZEMNÍHO PLÁNU VŠENOR

Velkým tématem následujícího zimního vydání Všenorského zpravodaje bude tvorba nového územního plánu pro obec Vše-
nory. Dovolte nám tedy malý úvod do této problematiky.
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Zelená stezka –
Zlatý list   
Tato ekologicko – přírodovědná soutěž se
konala v neděli 24. května ve vesničce Svě-
tice u Říčan. Náročná trasa vedla v okolních
lesích. Na šestikilometrovém okruhu bylo
rozmístěno deset stanovišť, kde plnili sou-
těžící nejrůznější úkoly včetně poznávání
přírodnin. Naši žáci ze sedmé, osmé
a deváté třídy vybojovali šesté místo v Stře-
dočeském kraji. Před námi se umístila gym-
názia z Kladna a Rakovníka. 

Hlídky mladých
zdravotníků 
Soutěž první pomoci se konala v Praze 6.
května. Naši žáci z páté a sedmé třídy si zde
zahráli na zkušené záchranáře. Soutěžící
pětičlenné hlídky zasahovali na pěti stano-
vištích, kde byly nasimulovány různé úrazy.
Jedno ze závažných poranění byl zabod-
nutý oštěp v břiše. Ošetřovali jsme také
různé druhy zlomenin. S většinou z nich
jsme si hravě poradili a družstvo ve starší
kategorii získalo druhé místo na okrese
Praha – západ. 

Školení
hlídek 
mladých
zdravotníků 
V sobotu 16. dubna se naši žáci
zúčastnili zdravotnického ško-
lení ve Slivenci. Zde si mohli
vyzkoušet, co je čeká v květnové
soutěži v okresním kole. Získané
znalosti se všem moc hodily. 

Škola 
v přírodě 
I letos jsme se vydali zkoumat
a obdivovat krkonošskou pří-
rodu. Chodili jsme na túry
i kratší výlety, hráli různé hry,
poznávali rostliny a živočichy
KRNAPU, malovali jsme
obrázky krkonošské krajiny.
Bylo tam krásně. Škoda, že čas
zde tak rychle uplynul. Tak
snad zase za rok. 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA

Školní úvodník
Milí čtenáři,

zdravím Vás na začátku školního roku. Ve škole
nás čeká zase o něco více dětí – máme jich již
230. Přibyly nám tak i nové posily pedagogic-
kého sboru. 

Letošní školní rok bude opět ve škole i ve školce
probíhat celoroční celoškolní projekt. Tentokrát
má název „Kalokagathia“. Budeme rozvíjet
tělo i ducha zároveň. Cíle projektu jsou nejen
výchovné a vzdělávací, ale důležitým každoroč-
ním cílem je stmelování žáků naší školy spo-
lečnými zážitky a spoluprací mezi ročníky
školy i školky.

Od září do prosince jsme zapojeni v projektu
EU OPVK výzva 56 (č. projektu
1279/56/7.1.1./2015) s názvem „Rozvoj čte-
nářství a cizích jazyků v ZŠ Všenory“. V rámci
rozvoje cizích jazyků vyjede v listopadu skupina
20 žáků z 5. až 9. třídy do Oxfordu v Anglii. O to,
kdo z našich žáků pojede, budou děti v prů-
běhu měsíce října soutěžit. Druhá část projektu,
rozvoj čtenářství, přinese do školy nejen knihy
do žákovské knihovny za sto tisíc korun, ale
navíc budou v každém ročníku probíhat na
podporu čtenářství tzv. čtenářské dílny.

Podali jsme ještě žádost o finance z projektu
EU OPVK výzva 57. Pokud nám projektová
podpora bude přiznána, podaří se nám za ně
nakoupit nářadí a pomůcky pro pracovní čin-
nosti, proškolit učitele a žákům prožít si poly-
technické dílčí projekty.

Milí čtenáři, přeji Vám příjemné poslední letní
dny a slunný podzim.

Těším se na shledání na našich školních akcích.
Nejbližší bude ke konci listopadu - již 4.
ročník Zábavného benefičního odpoledne
pro školu Všenory. Tak na viděnou,

Renáta Bartoníčková, ředitelka školy
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Šeherezáda a její hádanky
S podzimem začíná pro žáky období školních povinností. Motivovat je
můžeme i pomocí rébusů, kvízů, hádanek. Předkládám svoji oblíbenou.
Je z knihy Šeherezádiny hádanky a další podivuhodné úlohy od Ray-
monda Smullyana (zařazeno v učebnici pro sedmou třídu, nakladatel-
ství Fraus).

„Zkus vyluštit tuhle hádanku,“ řekla Šeherezáda králi. „Zázračný strom
každý den zdvojnásobil svou výšku a trvalo mu 100 dní, než dorostl do
plné výšky. Kolik dní trvalo, než dorostl do poloviny své plné výšky?“
„To je jasné, padesát dní,“ odpověděl král. Měl král pravdu?

Zkusme vyluštit. Pokud to nepůjde, děti nám pomohou. Jsou šikovné.
Jistě přijdou na to, že král pravdu nemá. Ale jaké je tedy správné řešení?

Mnoho úspěchů přeje A. Brosková, učitelka matematiky

Školní výlet do Oxfordu
V září vypukne na naší škole soutěž „ Za poznáním s odhodláním do
Oxfordu“. Koncem listopadu bude mít 20 vybraných žáků od páté do
deváté třídy možnost jazykového a poznávacího výletu do Velké Britá-
nie. Náklady na pobyt, výuka anglického jazyka a doprava budou hra-
zeny z dotace EU (Výzva 56).

Lenka Bělohlávková, Markéta Skřidlovská

Umístění žáků
středních školách ve školním roce 2014/2015

Typ školy Počet Počet Počet Z toho 
přihlášených přijatých nepřijatých soukromé

školy

Gymnázia  
4 letá 1 1 0 0

Gymnázia  
6 letá 0 0 0 0

Gymnázia
8 letá 2 1 1 1

SOŠ 10 10 0 0

SOU 5 5 0 0

JOSEFA KUBÁLKA VŠENORY

Z dějin školy: 
Pamatuje si někdo?

Na středních odborných školách (SOŠ) si naši žáci vybrali studium těchto
oborů: informační technologie, cestovní ruch, hotelnictví, grafický
design, veřejnosprávní činnost, právní a diplomatické služby. 

Učební obory na středních odborných učilištích (SOU): kuchař - číšník,
kuchař - cukrář, elektrotechnik, zlatník a klenotník, obchodník, truhlář,
aranžér. Vladislav Veselý, výchovný poradce

V okresním archivu je uložen zajímavý dopis. Národní muzeum
v roce 1950 zjišťovalo, zda nejsou ve sbírkách školy v Horních
Mokropsích pravěké nálezy. Prý se tam nacházely, tvrdí jakýsi pan
Friedrich. Nebylo by to nic divného, školy bývaly často jakýmsi
regionálním muzeem, nadšení učitelé zachránili pro budoucnost
nejeden historický (i prehistorický) skvost. Odpověď školy už
neznáme, ale nenašel by se pamětník? Rádi jeho vzpomínku uve-
řejníme. Vladislav Veselý

Župní přebor odborné 
všestrannosti 
V sobotu 25. dubna se žáci druhého stupně zúčastnili zálesáckého
závodu zdatnosti, který se konal v Brdech u obce Jince nedaleko vrchu
Písek. Start byl u lovecké chaty Šimákovny. V tomto náročném závodu
nás úspěšně reprezentovali žákyně sedmé třídy a žáci šesté, osmé
a deváté třídy. Obstáli i v souboji se zkušenými sokoly. Jednou z mnoha
disciplín bylo i rozdělání ohně a přepálení provázku. 

Jana Procházková
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Říjen

Listopad

Okrasná zahrada: 

začátkem měsíce ještě pokračujeme ve výsadbě okrasných jehličnatých
a stálezelených dřevin. Polovina října je nejvhodnější pro výsadbu růží.
Nestihneme-li prostokořené záhonové růže vysadit do půli listopadu,
raději je založíme a vysadíme až na jaře. Pnoucí a keřové růže můžeme
prořezat. Vysazujeme živé ploty z opadavých listnatých dřevin. Po
výsadbě je zkrátíme na 15 až 20 cm. Pro vyšší živé ploty jsou podle sta-
novištních podmínek vhodné habry, babyka nebo buk. Pro středně
vzrůstné polohy ptačí zob, pro nižší meruzalka alpská, tavolníky, skalníky
nebo dřišťály.

V chladnějších místech zahá-
jíme zazimování keřů a trva-
lek přibližně koncem října.
K choulostivějším keřům při-
hrneme zem nebo je namul-
čujeme suchým listím,
rašelinou, hrabankou či
borkou. Odstraníme
odkvetlé letničky, aby se na
záhonech nevysemenily
a abychom omezili výskyt
chorob a škůdců. Uvolněné
záhony zryjeme. Pokud ještě
posekáme trávník, pone-
cháme porost vyšší z důvodu
ochrany před mrazem. 

Ovocná zahrada: 

dosud neodstraněné vyplazené výhony maliníku a ostružiníku ostří-
háme. Ve druhé polovině října zahajují ovocné školky prodej prostoko-
řenných ovocných stromů a keřů. Je ideální doba pro výsadbu většiny
druhů vyjma broskvoní a meruněk. U těchto dvou druhů chladná půda
snižuje úspěch ujmutí a je lépe odložit výsadbu na jaro. 

Zeleninová zahrada:

sklidíme všechna rajčata, dále již stejně zrát nebudou. Kořenová zelenina
sice ještě přirůstá, ale do konce měsíce jí v příznivých dnech sklidíme
a zdravé kořeny uskladníme ve sklepě ideálně do písku.

Okrasná zahrada: 

stálezelené rostliny a jehličnany může poškodit těžký sníh, proto je sva-
zujeme do kužele. Stálezelené listnaté dřeviny, bambusy před příchodem
mrazů důkladně zalijeme, aby se dobře provlhčil kořenový bal. Vysazu-
jeme a přesazujeme živé ploty a opadavé listnaté stromy a keře. Pěniš-
níky nasteleme listovkou nebo suchou vláknitou rašelinou. Ke keřům růží
přihrneme lehčí zeminu či uleželý kompost. Keře lehce přikryjeme chvo-
jím. Okrasné trvalky a traviny s širokými dutými stébly neřežeme u země
– do stébel pak zatéká voda, která při následném zmrznutí může poško-
dit nové pupeny. Svážeme je raději do snopů a očistíme až na jaře.

Ovocná zahrada: 

je vhodná doba pro výsadbu maliníku do kvalitně vyhnojené a naky-
přené půdy. Při slabých srážkách můžeme zavlažit stromy a tím je lépe
připravit na další nepříznivé měsíce. Povolíme či obnovíme úvazky u mla-
dých stromů a opravíme ochranu kmínků proti okusu zvěří. 

Zeleninová zahrada:

průběžně sklidíme zeleninu odolnou proti mrazu. Růžičková kapusta
a kadeřávek dokonce po prvních mrazech chuťově zjemní. Vytrvalé
bylinky jako tymián a rozmarýn, ale i kadeřavou petržel nebo yzop chrá-
níme proti vymrznutí lehkým krytem z chvojí nebo slámy. Využíváme
vhodný den k výsadbě česneku. Pozdní výsadba do chladné půdy je
jediný efektivní způsob prevence před poškozením fuzáriem. V přízni-
vých podmínkách není pozdě ani v prosinci. Uklidíme nevytápěný skle-
ník a zbavíme ho důkladně všech zbytků rostlin, které mohou být
zdrojem chorob.

ZAHRADY VŠENOR 
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Prosinec
Okrasná zahrada: 

začátkem měsíce je zvykem nařezat větvičky třešní višní nebo trnek,
aby stačily rozkvést do Štědrého dne. Zlatici, která rozkvétá na dvou-
letém dřevu řežeme o týden později. Větvičky nejprve necháme
pozvolna rozmrznout a poté vložíme do vody teplé 30 – 35 stupňů.
Vodu pravidelně měníme a mlžíme rašící pupeny. K rychlení lze
použít také šeřík či mahonie. Někdy najdeme na půdě, ve sklepě či
v kůlně zimující netopýry. Ti potřebují během zimy naprostý klid. Při
probuzení spotřebovávají veliké množství vzácné energie. Najdeme-
li v zimě ježka mimo úkryt, především mláďata, odevzdáme je do
útulku. Ve volné přírodě by zahynula hladem. 

Zeleninová zahrada: 

kontrolujeme uskladněnou zeleninu, důležitá je stálá vlhkost. Zele-
nina nesmí hnít ani vysychat. Při skladování kořenové zeleniny je
vhodný čistý písek, který v propustných nádobách pravidelně zavla-
žíme. Důležitý je dostatečný chlad. Dezinfi kujeme výsevní truhlíky –
například slabým roztokem běžného chlorového přípravku.

Ovocná zahrada: 

kácíme přestárlé neperspektivní stromy. Nevykácíme však ihned
všechny, obměna by měla být postupná. Mumifikované plody na
stromech sebereme, jsou zdrojem infekce. Je ideální doba pro odběr
roubů třešní a višní. Odebíráme je pouze z mladých zdravých stromů
z osluněné části koruny.

Dle Zahrádkáře 10-12/2011 zpracoval ZŠ

INZERCE

In
ze
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e

NABÍZÍME:
• nejvyšší kvalitu tepelných čerpadel 

ze Švýcarska s Švédska
• plynofikace objektů

• zednické práce, rekonstrukce bytů, 
sádrokartony

• návrhy řešení a rozpočty zdarma
• zřízení či opravy ÚT

• solární kolektory, ohřevy TUV

KONTAKT:
Richard Feglar, mob. 604 269 158, e-mail: rfservis@volny.cz

PROVOZOVNA:
Květoslava Mašity 244 Všenory, tel./fax: 257 710 163

Mechanické opravy
osobních automobilů
Příprava a realizace STK a emisí
Výměna čelních skel
Autoelektrika
Klempířské práce
Pneuservis

VŠENORY 486
Mobil: 603 182 873
Po - Pá: 7.30-12.00 

13.00-17.00

BEER
AUTOOPRAVNA 



SPORT VE VŠENORECH

Všenorský zpravodaj 3/201516

Zprávy z házené OSLAVY 80. VÝROČÍ ZALOŽENÍ
VŠENORSKÉHO FOTBALU

Vážení přátelé Všenorské házené,
přináším Vám zprávy z našeho oddílu HC Všenory. 

Aktualit není mnoho, jelikož probíhala letní přestávka, kdy i tréninkové
jednotky byly minimální.

Naši starší žáci byli letos přihlášeni opět do soutěže. Budou absolvovat
celodenní mistrovské turnaje v různých částech našeho kraje, nevyjímaje
Prahu. Domácí turnaj ve Všenorech byl 5. 9. 2015. 

Na podzimní tréninky se opět děti přesunou 19. 10. do haly Bios Dobři-
chovice a to od 18ti hodin. Potom budou každé pondělí ve stejný čas.

A-tým dospělých tréninky nepřerušil ale naopak se scházel na trénincích
v hojném počtu. Před novou sezonou je tým stabilizovaný na plném
možném počtu čtrnácti hráčů. První mistrovský zápas se bude konat
16tého září.

Děkuji za pozornost. Za HC Všenory Feglar Richard.

proběhly v sobotu 1.8. na hřišti Všenorského SK. Odpolední program
zahájilo utkání starých gard Všenor a Klínce, ve kterém zvítězili hosté 4:2,
jelikož podali poněkud konstruktivnější výkon, nežli domácí mužstvo.
Během přestávky pozdravil všechny přítomné starosta obce Všenory 
Z. Seidler, který při této příležitosti jmenovitě zavzpomínal na některé
všenorské fotbalové legendy z dob minulých a zároveň předal Pamětní
list obce Všenory dlouholetému hráči a do nedávné doby i prezidentovi
místního fotbalového klubu panu Milanu Mašitovi a to jako výraz díků
za jeho činnost pro všenorský fotbal. Potom již nastal očekávaný souboj
mezi družstvem internacionálů FK Slavia Praha a domácím A-mužstvem,
účastníkem Středočeské I. A třídy. Přítomní diváci byli svědky velmi
pohledného, oboustranně útočně laděného fotbalu a zároveň se mohli
přesvědčit, že bývalí ligoví hráči týmu Slavie stále „umí“… A že jména
Beránek, Došek, Knoflíček, Hrdlička, Petrouš, Řehák, Jindráček a zejm.
Ulich ještě zdaleka neztratila svůj lesk a svou souhrou a technickými
kousky si vysloužila častý potlesk. Domácí mužstvo se ovšem nechtělo
nechat nikterak zahanbit, takže utkání po zásluze skončilo nerozhodným
výsledkem 2:2. 

Celkově povedené odpoledne svým slovem provázel a vtipně glosoval
sporťák z NOVY Petr Suchoň, který svůj projev osvěžil rozhovory se svým
kolegou a bývalým všenorským hráčem Michalem Hrdličkou a hercem
Pavlem Nečasem. Svůj „vysílací prostor“ u mikrofonu dostal i hlavní spon-
zor všenorské kopané, pan S. Boughatas. Prostě to vyšlo po všech strán-
kách…  Z.S.

Fotbalový podzim 2015
Všenorští fotbalisté zahájili letošní sezónu se čtyřmi družstvy. Dvěma
mládežnickými, tj. s jedním družstvem přípravky a jedním družstvem
v kategorii mladších žáků a dvěma družstvy dospělých (A a B). Zatímco
obě žákovská mužstva zahájila své účinkování v okresním přeboru až
v září, obě mužstva dospělých vstoupila do svých soutěží již v srpnu. A to
až na jednu výjimku docela slibnými výkony. Áčko po třech za sebou
jdoucích vítězstvích nečekaně prohrálo v domácím prostředí s Mníškem
pod Brdy, a proto v době uzávěrky tohoto čísla zpravodaje zaujímalo 
4. místo v tabulce své skupiny I.A třídy Středočeského přeboru. Béčko
po dvou vítězstvích a jednom nerozhodném výsledku svou skupinu
okresního přeboru dokonce vedlo. Nelze si tedy přát nic jiného, než ať
jim to dlouho vydrží, nejlépe až do konce. Pro informaci je dobré uvést,
že v kádru A-družstva jsme mohli před začátkem sezóny zaznamenat
řadu změn. Na pozici hlavního trenéra přišel zkušený Zdeněk Hruška,
bývalý ligový brankář
Bohemians a kromě
dalších hráčů posílili
naše družstvo borci
jako je Jan Vorel, bývalý
hráč Dukly a jsou i dva
navrátilci do naší
sestavy – Martin Müller
a Ondra Kučera. 

Pro příznivce Všenorského SK uvádíme rozpis zbývajících
domácích zápasů A-mužstva:

So 26.9.  v 16.30  Všenorský SK – Hvozdnice
So 10.10. v 16.00   Všenorský SK – Kácov
So 31.10. ve 14.00 Všenorský SK – Hostomice 
So 14.11. ve 13.30 Všenorský SK – Příbram 



13:30-15:00 siesta – odpočinek ve stínu stromů, v houpací síti apod.
aneb „Pšt ! vedoucí spí, ať jej nevzbudíme, jinak budeme
muset něco dělat!“ 

15:00 svačina – zeleninka, ovoce, jogurt, sušenka. Mňam!

15:30 – 18:30 odpolední program – opět na lodích nebo ve vodě skrz na
skrz prosáklí vodou. Bitvy a projížďky na lodích. Dvakráte
jsme pak byli na celodenním výletě. Poprvé pěší túra do
nedaleké obce za krásami přírody a pestrou nabídkou
místní COOP prodejny. Podruhé pak výlet parníkem z obce
Orlík na hrad Zvíkov s prohlídkou hradu.  

18:30 večeře – vydatná večeře, gulášek, karbanátky, řízečky, těstoviny
s boloňskou omáčkou apod. Mňam ! Díky Lucii fungovala kuchyně
jako na drátkách ! A pokud měl někdo hlad, tak se pro něj většinou
něco našlo. 

18:45 večerní nástup – viz. dopolední nástup  

19:00 večerní program – noční plavby pro pitnou vodu do kempu v Pod-
skalí v podání Satyse, Simči, Jáchyma, Honzíka a Lindy, vyprávění
o zemích Evropy, táboráček, zpívání, opékání buřtíků. Mňam! 

21:30 večerní hygiena 

22:00 večerka (občas posunutá malou večerní bojovkou)

Jak jste se mohli přesvědčit, tak letošní tábor proběhl BÁJEČNĚ v klidné
přátelské atmosféře. Všem, kteří nám pomáhali s organizací i všem, kteří
měli tu odvahu a jeli s námi DĚKUJEME ! Tak se na Vás zase od září těšíme
– Vaši vedoucí – Satys, Simča, Jáchym, Honza. A- hoj !

Napsání článku
měla „na triku“

Zuzka Bacíková 

SKAUTSKÝ PŘÍSTAV DUB VŠENORY
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Oddíl „Modrá pětka“ jede jako fretka!

7:00 budíček – den jsme vždy zahájili skokem do Orlíku. Kdo byl
v Orlické přehradě první, byl „Hvězdou dne“(první den to byla
Simča) a jeho jméno bylo čestně vyvěšeno na nástěnce. Většina
táborníků se této aktivity zúčastnila denně, někteří se snažili
vyhnout výmluvami typu: „Je potřeba připravit snídani.“ „Ztratily
se mi plavky.“ „Někdo to musí nafotit.“ Někteří se naopak potichu
snažili schovat do spacáku či za strom, kde byli nakonec odhaleni
a aby se vyhnuli hanbě, s úsměvem na rtech se vnořili do vlažné
vody Orlické přehrady. 

7:30 ranní hygiena, úklid stanů – Letos musíme všechny táborníky
pochválit, udržovali pořádek a čistotu, dokonce prošli i přísnou
kontrolou Satyse, který je pověstný tím, že rovná i jehličí v lese.
Drobné excesy v udržování pořádku ve stanech byly řešeny indi-
viduálně. 

8:00 snídaně – pečivo (chleba, rohlíky) a mazadlo (máslo, marmeláda,
paštika, sýr) nebo kukuřičné lupínky s mlékem. Káva, čaj. Mňam!

8:30 dopolední nástup – nástup byl předepsán v krojích. Sebekriticky
musíme přiznat, že v tomto ohledu máme ještě, až na světlé
výjimky, značné rezervy. Po krátkém školení jsme si vysvětlili, že
trenýrky nebo plavky nejsou kroj a že napříště budeme chodit na
nástupy obutí. 

9:00 dopolední program – na letošním táboře jsme prakticky
27.června vlezli do vody a 11.července vylezli ven a jeli domů.
Tábořiště s útulnou písečnou pláží a pozvolný vstup do vody byly
ideální pro hry ve vodě i na vodě. Plavání, jízda na surfu, prami-
cích, kanoích, kajaku, plachtění na střediskové plachetnici P550
či plachetnicích třídy Optimist. Všechno jsme si vyzkoušeli a změ-
řili své síly v různých soutěžích. Bývalá nadějná závodnice třídy
Optimist Berenika probrala s dětmi i teoretickou část plachtění
a upozornila nás na některá úskalí. Do tajů a krásy jízdy na surfu
a kajaku nás zasvětil dobrodruh Tomáš, který Míšu trpělivě učil
několik hodin eskymáka.  

13:00 oběd – polévka –
výživná polévka s chle-
bem – po dopoledních
aktivitách všem vždy
pěkně vytrávilo. Občas
byla i Caro kavárna –
výborná sladká bílá
káva. Mňam !

Tak probíhaly dny letního skautské tábora pořádaného Přístavem Dub Všenory. 
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Dětský sbor Mifun zahájil ve Všenorech pátou sezónu
Sympatickou partu dětí, pojmenovanou
po bájném kocouru Mifunovi, není nutné
příliš představovat. Často zpívají na vše-
možných společenských akcích i koncer-
tech v celém našem regionu, od
Adventních trhů, či Masopustů, až po
prestižní vystoupení na černošickém jaz-
zovém festivalu. Jednou z hlavních aktivit
dětského sboru Mifun, je pořádání mezi-
národních studentských výměn, při kte-
rých navštěvuje různé školy a kulturní
instituce v zahraničí. V posledních letech
cestoval Mifun hlavně do Německa, kde
spolupracuje s frankfurtským dětským
sborem Maria Rosenkranz. Koncertoval
i v černošickém partnerském městě Ger-
brunnu a chystá se sem znovu letos před
Vánocemi. Děti výměnami získávají mož-
nost nahlédnout do života zahraničních
přátel a obohatit svou dosavadní práci ve
sboru o nové zkušenosti a zážitky.

Ohlédnutí za výletem do Polska.

V červnu Mifun navštívil polské město Leśnica. Skupina dvaceti dětí ve
věku od 5 do 14 let nechala rodiče doma a cestovala tentokrát za svými
přáteli vlakem. Na místě se sboru dostalo mimořádně srdečného přijetí.
Všichni se rozdělili do rodin dětí ze školy v Leśnici/Raszowé, které je po
celou dobu hostily. Hned první večer polští přátelé uspořádali společný
táborák s opékáním buřtů a děti se mezi sebou brzy spřátelily. V průběhu
výměnného pobytu v Leśnici probíhaly oslavy křesťanského Svátku
Božího těla, kde na dvou koncertech zazpívaly i děti z Mifunu. Hostitelé
připravili pestrý program, kde nechyběla noční bojovka, ani výlety po
okolních zajímavostech. Díky tomu děti viděly muzeum miniatur význam-
ných polských a světových sakrálních
památek, poutní místo na hoře Sv. Anny, 
přírodní amfieteátr a svezly se na bobové
dráze. Po čtyřech dnech příjemného pobytu
v Leśnici a okolí vyrazil dětský sbor Mifun
zpět a po cestě ještě udělal malou zastávku,
aby si prohlédl město Katowice. Děti se vrá-
tily plné zážitků a už se těší na návštěvu pol-
ských přátel u nás na jaře 2016.

A co pro vás děti chystají
v nové sezóně

2015/2016? 

Hned na podzim začne sbor
připravovat pásmo vánočních

písní, které chce nahrát
a vydat na CD. Ještě před Ště-
drým dnem se Mifun vydá do

německých měst Gerbrunn
a Ingolstadt, kde absolvuje

společné koncerty s českými
a německými profesionálními

zpěváky a muzikanty sdružený-
mi v souboru Frankfurt-Praha,

vedeném bráchou, vynikajicím klavíristou a dirigentem
Janem Polívkou. 

Chcete zpívat s námi?

Přijdťe se nezávazně podívat na zkoušky sboru, ať vidíte jak pracujeme
a můžete se pak snadněji rozhodnout. Vše potřebné najdete na našich
nových webových stránkách www.mifun.cz, nebo můžete přímo zavo-
lat mě. Těšíme se na vás a přejeme vám krásný podzim s hudbou.

Jiří Polívka a dětský sbor Mifun

VŠENORY KULTURNÍ
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PC Akademie pořádá ve Všenorech:
Počítačové kurzy pro
začátečníky i pokročilé
- dopolední, večerní,
nebo víkendové. 
Kurzy jsou vhodné 
i pro seniory.

■ Základy ovládání PC
■ Jak na Internet
■ Správa fotek a obrázků
■ Kurzy MS Office: Word, Excel, PowerPoint

Informace a přihlášky: tel. 602 395 228 www.pckademie.cz.

POZVÁNÍ 
od geologa 
Filipa Stehlíka 
na podzimní 
geologickou
vycházku

V neděli 11. října 2015

se opět společně vydáme
za novými geologickými
zajímavostmi. 

Bližší informace budou 
k dispozici na webu 
Všenorské knihovny:

http://www.vsenory.cz/
knihovna/, 

v části geologie - aktuální
geologické vycházky
a nebo přímo ve Vše-
norské knihovně.

Alena Sahánková

INZERCE

In
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Vážení, pro chvíle pohody jsme pro Vás připravili i něco pro oddych. Přejeme dobrou zábavu. 
Otázka: Jak velký hluk (měřeno v decibelech) udělá projíždějící vlak na trati 

bez protihlukových zábran? Odpověď najdete v tajence.
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